
 
REFERAT 

Det lokale uddannelsesudvalg for 
beklædningshåndværker uddannelsen 

 
Mødedato:  12.09.24 
Mødested:  Teams 

 
Mødetidspunkt:  14:00     
Fraværende m. afbud:   
Fraværende u. afbud:  
Deltagere:  
 
 

Jette Lindgaard, Evy Andersen, Erling Taul Jensen, Magnus Tougaard, 
Jakob Bay Fyhr, Hans-Christian Carstensen og Karin Jespersen  

   
Punkt 1:  
Bemærkninger til 
referat fra sidst 
afholdte møde 

 
Referat fra sidst 
 

Referat%2022.11.23.d
ocx  

 
Ingen input 

Punkt 2:  
Meddelelser fra 
udvalgets 
medlemmer 
 

Nyt fra formanden 
 
Ingen input – der har ikke været afholdt FU møde i en længere 
periode, så derfor intet nyt. 
 
Skuemester seminar har været afholdt, desværre var det kun med 
begrænset deltagelse. JBF har kommentar til dette senere. 
 
 
Nyt fra udvalgets medlemmer 
 
Magnus:  
Det Kongelige Teater har haft 3 elever til trin 1 eksamen efter den 
nye eksamensform, det er gået rigtig fint. De skal til svendeprøve i 
sept. 2025 og de er lige nu i fuld gang med at dygtiggøre sig. Der 
er fokus på at eleverne er en del af produktionen og arbejdspladsen 
med respekt for, at de er lærlinge og har behov for at øve, træne 
og lære. 
 
Lige nu er der ikke kontraktansatte på teatret, man sender i stedet 
produktion ud til lokale skræddere og produktion i Danmark 
prioriteres. 
 

3:  
Meddelelser fra 
skolen herunder 
elevrepræsentant 
 

Nyt fra afdelingen: 
 
Status på elever 
 
GF2: der er 5 elever, som er begyndt på kvote i august samt en NM 
elev på holdet. De er kommet godt fra start. 
 



SOP: der er 6 elever, en er på vej til en udstationering i 
samarbejde med en skole i Finland, en er i UK og en er på den 
Jyske Opera. 
 
2 elever har for nylig været på et udlandsophold i Nepal. Opholdet 
kom i stand via en underviser i afdelingen. Det har været en stor 
og lærerig oplevelse for eleverne. 
 
Der kommer et H1 hold ultimo september på 7 elever, heraf 
kommer to af eleverne fra nye lærepladser, som vi ikke kender.  
 
Aktiviteter: 
 
Laugenes opvisning i november – her deltager vi med en tidligere 
elev, som blev færdig tidligere på året. Hun har tidligere deltaget i 
Laugenes opvisning, da hun var i huset hos os. Magnus fortæller at 
deres elever også har fået mulighed for at deltage med de 
produkter de lavede som en del af deres trin 1 ekamen. Desuden 
deltager teateret som sædvanlig med ca. 10 kostumer. 
 
Ungdommens Folkemøde 
Alle elever har deltaget i Ungdommens folkemøde i begyndelsen af 
september i et samarbejde med Ungdomsbureauet. Temaet var 
branchen, bæredygtighed og de 17 verdensmål. Eleverne deltog 
med plancheudstilling, workshops og små opgaver/konkurrencer. 
Det var en rigtig god oplevelse for eleverne og fin reklame for 
uddannelsen – man regner med at et sted mellem 30.000 og 
40.000 unge har besøgt folkemødet. 
 
Erfaringer med ny eksamens form 
 
Overordnet set fungerer det godt, selvom der skal laves mindre 
justeringer. Det er godt at der er lige så meget dokumentation som 
før, men mere relevant og tilrettet skrædderprofilen. Der er mere 
fokus på at eleverne dokumenterer det de gør. 
 
Der var lidt udfordringer på designdelen fx brandbeskrivelse – her 
skal justeres på hvordan og hvor meget eleverne skal dykke ned i 
dette. Næste eksamen bliver så på H4, hvor de samme elever skal 
arbejde med synlige bæredygtighedselementer, det bliver 
spændende. 
 
Vi oplever, at det for censorerne også er nødvendigt at nytænke, 
de er på, på en anden måde og der er flere ting de skal forholde sig 
til. 
 
Magnus: tilslutter sig at den nye eksamensform er et skridt i den 
rigtige retning – forhåbentlig bliver det mere gennemsigtigt og 
overskueligt at give karakterer. 
 
Karakterberegningsmodel – emne fra censorkonference, som vi 
gerne vil have jeres input på. 
 
Jakob rejser en udfordring med karakterberegningsmodellen, hvor 
der efterlyses en afklaring på beregningsmodel og brug af 



karakterer (bruger vi den officielle karakterskala eller kan der 
benyttes andre tal/karakterer som fx 8 og 9?)  
 
Jakob sender henvendelse, som tidligere er sendt til Christina til 
Jette, som tager det med tilbage til Fagligt Udvalg. 
 
Elevsag 
Kort orientering 
 
 
 
 

Punkt 4: 
Behov for udvikling 
og revision af 
uddannelserne inden 
for udvalgets 
ansvars- 
område 

 
Revision af oplæringsmål er igangsat og er et punkt på næste møde 
i fagligt udvalg 

Punkt 5: 
Evaluering og 
kvalitets 
sikring samt status 
over aktivitetsniveau 
 

 

Punkt 6: 
Skolebaseret 
oplæring 

HC fortæller at han i foråret har haft kontakt til en række teatre, 
men oplever at de er i venteposition og er afventende ift. at tage 
lærlinge.  
 
Jette tilslutter sig at det generelt er hårde tider for branchen og at 
hun oplever konkurser og afskedigelser blandt hendes medlemmer. 

Punkt 7: 
Ekstra punkter iflg 
aftale 

 
Punkt fra sidste møde – kan vi lave en konkret aftale? 
 
EVY efterlyser at 3F får mulighed for at komme og orientere elever om 
overenskomsten i begyndelsen af deres uddannelse. Det er aftalt at EUC 
Syd inviterer Erling på besøg i begyndelsen af efteråret 2024, når GF2 er 
kommet godt i gang. 
 
Jakob sender forslag til datoer til Erling, der gerne kommer forbi til 
en kop kaffe og en snak med eleverne. 
 

Punkt 8: 
Eventuelt 

Evy spørger til om de mange revyer, som findes i landet kan være 
mulige lærepladser – det afvises, da de er udprægede sæson 
forretninger, der i høj grad benytter sig af at sende opgaver ud til 
lokale skræddere. De har ikke opgaver nok hele året til at kunne 
påtage sig er oplæringsansvar. 

Punkt 9: 
Tid og sted for næste 
møde 

Mødedato aftales 
 
Næste møde er 18.02.25 kl. 10:15-13:00 på Hilmar Finsens Gade i 
Sønderborg 
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